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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy  

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

ZÁPIS z 6. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 7. 11. 2023 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Mgr. Karel Hanzlík, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, MUDr. Tomáš Kaštovský, Mgr. 
Jiří Knitl, RNDr.  Daniel Mazur, Ph.D., Mgr. Martin Pacovský, Stanislav Šimek, JUDr. Markéta Štalmachová  

Omluveni: Ing. Jan Hora, Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. m. Prahy 

Hosté: Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. Prahy, Zdeněk Ševčík - pověřený vedením oddělení 
fyzické a objektové bezpečnosti, Mgr. Bohuslav Duba - vedoucí oddělení Operačního střediska krizového 
štábu hl. m. Prahy, brig. gen. Mgr. Petr Matějček - ředitel Krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy, plk. 
Ing. Jiří Hošek – náměstek pro prevenci a CNP, MUDr. Petr Kolouch, MBA - ředitel ZZS HMP, Mgr. Josef 
Macháček - poradce primátora 

Jednání řídil: Jiří Ptáček, předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP 

Schválený program: 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Zajištění objektové bezpečnosti v budovách Magistrátu hl. m. Prahy 

4. Příprava a koordinace zajištění akcí velkého rozsahu na území hl. m. Prahy ze strany odboru bezpečnosti – 
Operačního střediska krizového štábu hl. m. Prahy (spojené s informací o akcích do konce roku a v roce 2024) 

5. Tisky na vědomí 

6. Zprávy o činnosti MP HMP za září a říjen 2023 

7. Zprávy o činnosti KŘ Policie HMP za září a říjen 2023 

8. Zprávy o činnosti ZZS HMP za září a říjen 2023 

9. Zprávy o činnosti HZS HMP za září a říjen 2023 

10. Zprávy o činnosti SS HMP za září a říjen 2023 

11. Různé a závěr 

K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci
kriminality ZHMP.

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu

Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru.
     přijato (6 - 0 - 0) 
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Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru MUDr. Tomáš Kaštovský. 
 
Přítomní hosté se mohli účastnit jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP. 

přijato (6 - 0 - 0) 

3. Zajištění objektové bezpečnosti v budovách Magistrátu hl. m. Prahy 

Zajištění objektové bezpečnosti v budovách Magistrátu hl. m. Prahy prezentoval Zdeněk Ševčík, vedoucí oddělení 
fyzické a objektové bezpečnosti (FOB). Seznámil členy výboru se základní činností oddělení FOB, dále s objekty, které 
má ve správě z hlediska bezpečnosti, se statistikami bezpečnostních událostí a incidentů a technickými parametry 
bezpečnostních technologií využívaných na Magistrátu. 
 
Diskuze: 
 
ředitelka Štalmachová - doplnila, že práci tohoto oddělení vnímá jako obtížnou, jelikož jde samozřejmě o zajištění 
bezpečnosti budov, ale také zde sídlí veřejná správa, která je otevřena veřejnosti. Vyvážit tyto dva aspekty proto není 
jednoduché. Nová Radnice je toho příkladem, kdy z jedné strany jsou turnikety, ale z druhé strany je plně otevřena. 
Mnoho zaměstnanců si stěžuje na zvýšený hluk na chodbách díky turistům, obtěžování ze strany problémových 
klientů atd. Váží si proto práci zaměstnanců oddělení FOB. 
 
p. Ševčík - požádal členy výboru o podporu týkající se otázek bezpečnosti, jelikož ne všichni jsou zastánci různých 
bezpečnostních opatření a často naráží na dehonestaci již zavedených pravidel, tím, že je chtějí změnit, případně 
nedodržovat. 
 
předseda Ptáček - požádal o zaslání prezentace. 
 
člen výboru Ondra - reagoval s tím, že s rostoucím bezpečnostním napětím, které nyní panuje, by měly být zajištěny 
základní parametry bezpečnosti. 
 
ředitelka Štalmachová - názor odboru bezpečnosti je ten, aby byla budova Nové Radnice standardně zabezpečena, 
jak je tomu např. v budovách ministerstev. Vnitřní pravidla jsou zde již nastavena. Jsou otázkou vymahatelnosti, ale 
nemohou jít proti politickému rozhodnutí, které je ponechat objekt Nové Radnice, otevřený. Dále sdělila, že je již 
připravena řada technických a organizačních opatření. Nejohroženější budovou je Nová Radnice v režimu, v jaké je 
nastaven. Je to pouze rozhodnutí tato patření realizovat. 
 
předseda Ptáček - očekává, že vznikne návrh opatření, které předloží pan primátor, případně ředitel Magistrátu k 
projednání na Radu HMP. 
 
ředitelka Štalmachová - reagovala s tím, že podobný materiál byl v minulosti předkládán, ale neprošel na jednání 
Rady HMP. Dále argumentovala tím, že proběhlo cvičení HZS HMP, ze kterého vyplynulo, že nekontrolovatelný 
pohyb osob bez evidence, je při evakuaci, obrovským rizikem.  Doporučuje, aby byl na jednán výboru přizván pan 
ředitel Kubelka, který má tuto problematiku ve své gesci. 
 
člen výboru Knitl - sdělil, že pokud se chce po politicích změna režimu v budově Nové Radnice, očekával by analýzu 
stávajícího stavu a argumenty ke změně. 
 
předseda Ptáček - souhlasí s názorem Mgr. Knitla. Ocenil by, kdyby vznikl ucelený materiál z pohledu nejen odboru 
bezpečnosti Magistrátu, ale i složek IZS, SS HMP a ten může být předložen na jednání Výboru, případně ihned 
předložen Radě HMP. 
 
člen výboru Hanzlík - vznesl dotaz na zabezpečení z hlediska GDPR. 
 
p. Ševčík - odpověděl, že určité kamerové záběry jsou zamaskované, aby nebyl snímán veřejný prostor. Dále se dotkl 
zasedání Zastupitelstva HMP, kde jsou nastavena pravidla, ale jsou systematicky porušována, zejména sezení 
veřejnosti mimo vyhrazená místa na galerii. 
 
člen výboru Knitl - dotázal se, kdo je oprávněn tyto osoby vykázat. 
 
p. Ševčík - odpověděl, že praxe je taková, že na požádání zaměstnance odboru bezpečnosti Magistrátu může 
dotyčnou osobu vykázat strážník MP HMP, který tak činí na základě Zásad chování veřejnosti při jednání 
Zastupitelstva HMP.  
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ředitel Šuster - reagoval s tím, že za vpuštění osob jsou odpovědni zaměstnanci Magistrátu (při vstupu na galerii). MP 
HMP zasahuje až v okamžiku, kdy je riziko vzniku bezpečnostního incidentu. 
 
předseda Ptáčkem - shrnul závěr z této debaty, a to, aby pan ředitel Kubelka předložil dokument týkající se změny 
režimu vstupu do objektu Nové Radnice. 

 

4. Příprava a koordinace zajištění akcí velkého rozsahu na území hl. m. Prahy ze strany odboru bezpečnosti – 
Operačního střediska krizového štábu hl. m. Prahy (spojené s informací o akcích do konce roku a v roce 2024) 

Přípravu a koordinaci zajištění akcí velkého rozsahu na území hl. m. Prahy ze strany odboru bezpečnosti – 
Operačního střediska krizového štábu hl. m. Prahy prezentoval Mgr. Bohuslav Duba, vedoucí oddělení Operačního 
střediska krizového štábu hl. m. Prahy (OSKŠ HMP). Seznámil členy výboru s bezpečnostním projektem, který musí 
zpracovat pořadatel velkých akcí (např. maraton, oslavy 17. 11. a podobné akce) a také roli, kterou OSKŠ HMP v 
tomto procesu zastává. OSKŠ HMP plní servis pro pořadatele, tím že zprostředkují kontakt se složkami IZS a mohou 
tak od nich načerpat potřebné informace a rady. Dva týdny před avizovanou akcí probíhají koordinační porady, kde 
se upřesňují poslední detaily. Dále informoval o plánovaných akcí do konce tohoto roku. Jsou to oslavy 17. listopadu, 
rozsvěcení vánočního stromu na Staroměstském náměstí 2. 12., Mikulášská akce pro děti na Staroměstském náměstí 
5.12. a na konci roku tradiční Silvestr. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - požádal o zaslání prezentace. 
 
ředitelka Štalmachová - vnímá to jako velký servis a vstřícnost pro pořadatele. 
 
ředitel Kolouch - poděkoval za podporu od města, ale také všem složkám IZS za perfektní přípravu a koordinaci, díky 
kterým má ZZS HMP mnohem méně práce, než je tomu v jiných evropských metropolích. 
 
předseda Ptáček - poděkoval za tato slova. Sám vnímá, že je téma bezpečnosti v Praze dobře rezonuje mezi 
veřejností.  

5. Tisky na vědomí 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl předseda Ptáček. Sdělil, že tyto tisky jsou zařazeny na jednání Rady HMP. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz, proč se nakupují digitální i analogové radiostanice pro potřeby JSDH najednou v 
obdobném finančním rozsahu. 
 
ředitelka Štalmachová - odpověděla, že tento nákup vychází ze schválené Koncepce podpory JDSH. Důvodem, proč 
se nakupují oba typy radiostanic je zajištění, jak komunikace uvnitř JSDH, tak zajištění komunikace s HZS HMP či 
operačním střediskem.  Nákup obou typů byl projednán s HZS HMP. Jedná se také o obnovu stávajících radiostanic. 
 
náměstek Hošek - doplnil, že se skutečně vycházelo z Koncepce. Jedná se o podobný systém jako mají profesionální 
hasiči. S operačním střediskem komunikují digitálně a v rámci taktického řízení pak analogem. Zároveň jde o zajištění 
kontinuity komunikace v případě taktického řízení. 
 
člen výboru Buršík - dotázal se, proč byla vybraná zrovna jedna konkrétní firma. 
 
ředitel Matějček - reagoval s tím, že tato firma dodává i zbylou technologii. Pokud by tedy byla vybraná jiná firma, 
muselo by dojít k obměně celé infrastruktury. 



 

TED 8.5.0.8 Strana 4 
 

 

6. Zprávy o činnosti MP HMP za září a říjen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Vyjádřil se k personální situaci, kdy díky 
úspěšnému náboru mají pět nových strážníků. Nadále pracují na nových návrzích opatření ke zlepšení personální 
situace u MP HMP. Po odsouhlasení panem primátorem, bude materiál dále rozeslán.  
 
Diskuze: 
 
člen výboru Buršík - vznesl dotaz na přestupky týkající se stání na chodníku. Počtem 7000 zjištěných přestupků/měsíc 
se zdá malý, jelikož se tento trend stále více rozmáhá. Byla by možnost více postihovat tento typ přestupku? 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že jemu se toto číslo nezdá malé. Samozřejmě to vnímá jako problém, na který se snaží 
zaměřovat. Stále platí, aby bylo možno uložit pokutu, tak přestupce musí být přítomen u vozidla a s pokutou 
souhlasit, což je špatně. Nyní je snaha o legislativní změnu na základě podnětů od MP HMP. V minulosti chtěli, aby 
tento přestupek mohl být řešen i odtahem. To bohužel neprošlo. Nicméně nyní v souvislosti s útokem na Izrael, plní 
MP HMP zvýšený dohled v rámci Prahy a také se podílí na spoustě aktivit společně s PČR (evakuace, vyklízení 
prostorů, dohled atd.). Jsou více vytížení. 
 
člen výboru Buršík - reagoval s tím, že je škoda, že už se nedávají blokové pokuty, tak aby viděli ostatní řidiči, že MP 
HMP na daném místě byla. Případně využít letáčky, jak bylo v minulosti praxí. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že toto nefunguje, spíše to má opačný efekt. Zatěžuje to navíc tísňové linky. 
 
předseda Ptáček - doplnil, že v rámci Magistrátu funguje druhá pracovní skupina, která zpracovává legislativní návrhy 
od MP HMP a SS HMP. Praha by mohla využít práva podávat legislativní návrhy. 
 
člen výboru Hanzlík - reagoval s tím, že se mělo jednat spíše o psychologický aspekt na řidiče. 
 
ředitel Šuster - sdělil, že by pomohlo, kdyby ke každému neoprávněnému parkování bylo možné nařídit odtah. 

 

7. Zprávy o činnosti KŘ Policie HMP za září a říjen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Mgr. Petr Matějček, ředitel KŘ Policie HMP. Sdělil, že trend v nápadu 
trestné činnosti je stejný, obdobně i z hlediska statistiky. Nyní se do bezpečnostní situace promítá válka v Izraeli. Jsou 
oznamována různá shromáždění a pochody. Mezi oběma tábory Izraelců i Palestinců panuje velké nevraživost, proto 
tyto akce musí být dobře zajištěny. Jsou nastavena speciální opatření u židovských objektů. Také se připravují na 
rizikové utkání mezi Slavii a AS Řím. Blíží se také oslavy 17. listopadu. Zatím nemají přesný počet akcí, které se 
uskuteční po Praze. Upozornil na stále se zvyšující se počet přestupků v dopravě. Díky Ukrajincům přibylo spoustu 
vozidel a od 1. 10. 2023 mají povinnost se hlásit do evidence. Od 1.1.2024 se bude sankcionovat jejich přestupkové 
jednání. V rámci dopravních akcí se bude cílit na řidiče, aby opravdu využívali záchytné parkoviště, jelikož centrum 
města je přeplněno vozidly. Budou se také připravovat na digitální občanské průkazy a možnost placení kartou od 
1.7.2024. Policisté se školí na nový silniční zákon. 
  
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz na personální situaci u PČR v rámci Prahy, a jak mohou na krajské  úrovni ovlivňovat 
nábor nových zaměstnanců. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že se opravdu intenzivně věnují náborové kampani. V současné době nabrali 208 
policistů, což je nejlepší výsledek během posledních dvou let, nicméně stále hodně policistů od PČR odchází. 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz, zda je možné, aby zpracovali dokument týkající se personální situace (statistiky s 
výhledem do budoucna, nábory atd.) v rámci PČR v Praze. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že tento dokument mohou poskytnout, nicméně musí o tomto informovat policejního 
prezidenta. 
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8. Zprávy o činnosti ZZS HMP za září a říjen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Petr Kolouch, MBA, ředitel ZZS HMP. V rámci statistiky nedochází k 
významným změnám. Nadále probíhá i velmi dobrá součinnost se složkami IZS. Zmínil se o Nemocnici Na Bulovce, 
která je opět v problémech a zasahuje do práce ZZS HMP. Nicméně pacienti jsou vezeni do jiných zdravotnických 
zařízeních. Díky online řízenému systému volné lůžkové kapacity, tak mají absolutní přehled o tom, kam, a s jakým 
problémem pacienta odvést. Konfliktnost u předávání pacientů je díky tomu výrazně nižší. Upozornil, že se zvyšují 
počty dětských sebevražd. Spolupracují s dětskou psychiatrií z Motola, zkoušejí terénní konzultace a další činnosti, 
aby dětem pomohli. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Buršík - dotázal se na předávku nových sanitních vozů. 
 
ředitel Kolouch - odpověděl, že jsou všechny předané, nicméně uplatňují četné reklamace. 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz na možnost prezentace nových sanitních vozů. 
 
ředitel Kolouch - navrhnul,  aby je mohli přivést a ukázat v rámci dalšího jednání Výboru. 
 
předseda Ptáček - odpověděl, že ano a zajímá ho nový typ vozu. A dále se zeptal, zda někdo analyzuje konkrétní 
důvody sebevražd u dětí. 
 
ředitel Kolouch - odpověděl, že tímto se zabývá doc. MUDr. Iva Dudová, Ph.D., která je hlavní dětskou 
psychiatričkou. Ale jedním z problémů je málo odborníků na poli dětské psychologie a psychiatrie. Několikanásobně 
vzrostly počty dětských pacientů. 
 
člen výboru Hrubčík - vznesl dotaz na nárůst tísňových volání/výjezdů v roce 2022, oproti letům 2019 nebo 2023. 
 
ředitel Kolouch - odpověděl, že jedním z důvodů je omezení návštěvy lékařů a řešení chronických potíží za dob 
Covidu. 

 

9. Zprávy o činnosti HZS HMP za září a říjen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Ing. Jiří Hošek, náměstek pro prevenci a CNP HZS HMP. Vyjádřil se 
personální situaci, kdy chybí u HZS HMP na cca 50 míst z 870. Na konci roku však čekají vyšší odchodovost. Problém 
s náborem tkví zejména ve finančním ohodnocení. V Praze jsou vyšší náklady na život, než jinde v republice. Také je 
ze strany GŘ HZS striktně hlídáno, aby byly platy po republice stejné, ve vztahu k zastávané funkci u HZS. Z hlediska 
statistiky se čísla nijak nevymykají. Z dlouhodobého hlediska dochází k mírnému nárůstu planých poplachů, což je 
zapříčiněno napojováním více objektů na PCO. Z akcí, které proběhly, byla příprava na odlet do Maroka k pomoci po 
zemětřesení. Zasahovali u požáru velkého rozsahu budovy na Smíchově. Na letišti se řešil požár motoru Boeingu 767, 
který při vzletu začal hořet. Po bezpečném přistání všechny pasažéry evakuovali. Při těchto typech požárů vyjíždějí 
všechny složky IZS a čekají v záloze, zda bude jejich pomoc potřeba nebo nikoliv. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Ondra - doplnil, že nyní jsou tendence omezovat a krátit pozice i rozpočet napříč všemi složkami. Jaká je 
tedy realita z hlediska vedení HZS HMP. 
 
náměstek Hošek - odpověděl, že co se týče rozpočtu, tak budou kráceni na provozních prostředcích o 2 %. Z hlediska 
pracovních míst by mělo dojít k přerozdělení cca 25 míst v rámci jiných krajů. 
 
člen výboru Pacovský - myslí si, že by měla být provedena studie vytíženosti z hlediska četnosti zákroků, jelikož hasiči 
v jiné části republiky budou úplně jinak vytíženi, než hasiči v Praze a takto argumentovat GŘ HZS. 
 
náměstek Hošek - odpověděl, že všechny argumenty byly použity. GŘ HZS uvažuje plošně, ale důležitější má být 
samozřejmě výkon.  
 
ředitelka Štalmachová - reagovala tím, že Praha jako bohatý region byl vyňat se spousty dotačních příležitostí, ale 
výjimka by měla být pro složky IZS, vysoké školy. Je to špatně koncepčně nastaveno. 
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ředitel Matějček - poděkoval za podporu, i za možnost nákupu techniky prostřednictvím města, jelikož zbytek krajů si 
ji pořídí z dotací. 
 
ředitel Kolouch - otevřel debatu týkající se zlevnění bydlení pro zaměstnance složek IZS. Nájem ve služebních bytech 
se také zvýšil. Již se nejedná o bonus. Navrhuje snížení/odpuštění nájmu na cca 3 - 5 let a bydlení pouze za poplatky 
na energie. Chtěli by stávající počet bytů za menší částku.  
 
předseda Ptáček - reagoval s tím, že ceny bytů od MČ jsou jiné na každé MČ. U bytů přes Magistrát se cena 
zvyšovala. Nemohlo by být řešením zajištění ubytovny? 
 
ředitel Kolouch - odpověděl, že za ZZS HMP by ubytovna byla dostačující. 
 
ředitel Matějček - reagoval s tím, že je problém, když jsou na pokoji tři a každý slouží jinou směnu. Tak tomu je na 
starších ubytovnách. Policie bude mít novou ubytovnu v Kunraticích. 
 
náměstek Hošek - sdělil, že hledají jakýkoliv benefit, jelikož po novém roce dojde ke snížení ceny např. na stravenky. 

 

10. Zprávy o činnosti SS HMP za září a říjen 2023 

Bez příspěvku. 

 

11. Různé a závěr 

Předseda Ptáček všem poděkoval za účast a ukončil jednání v 17:15 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: MUDr. Tomáš Kaštovský, člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 


